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PROTOKOLL HÖSTMÖTE LÄNNA HEMBYGDFÖRENING 
den 29 oktober 2023 i Bergshamra Missionskyrka 
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DAGORDNING 
  
1. Val av ordförande och sekreterare för mötet 

Till mötesordförande valdes Margareta Israelson och till mötessekreterare valdes  
Lotta Alexandersson. 
 

2. Fråga om mötet är stadgeenligt utlyst 
Mötet fastställde att mötet är stadgeenligt utlyst.  
 

3. Val av två justeringsmän 
Mötet valde Åsa Starck och Bengt Norling till justeringsmän. 
 

4. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 
 

5. Fastställande av årsavgift för nästkommande år 
Årsavgiften fastställdes till 150 kr per person, dvs ingen förändring från föregående år. 
Det finns medlemmar som har betalt dubbla årsavgifter för 2023. Beslut att avgiften förs över till 
medlemsavgift för 2024. Vid osäkerhet om avgiften är betald för 2023 kan man kontakta 
kassören eller skicka e-post till föreningen. 
 

6. Budget för kommande verksamhetsår 
Kassören Inger Fridegren föredrog budget för 2024. Mötet godkände den föreslagna budgeten  

 
Under mötet beslutades att sätta in 50 000kr för underhållskostnader på räntebärandekonto. 
Kjell Björkhult föreslog att öppna ett ytterligare räntebärande konto än det som föreningen har.  
Kassören Inger Fridegren undersöker saken o återkommer. 
 
På underhållskontot finns 100 000 kr som kommer från en penninglegat som  2016 
testamenterades från Nea Halvarsson, Löparö samt ytterligare  50 000 kr  som kommer från när 
ägarna tog över avtalet på Morastugan 
 

7. Val av ordförande för kommande år 
Mötet valde Margareta Israelson till ordförande (omval). 
 

8. Val av tre styrelseledamöter och två suppleanter för en tid av två år  
Till ledamöter valdes Håkan Österman, Peter Bergåse och Mikael Källström 
Till suppleanter valdes Per E Johansson och Arne Norefors 
 
Fyllnadsval av suppleant för en tid av ett år 
Till suppleant valdes Lotta Alexandersson 
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Ledamöter som har ytterligare ett år mandattid är Åke Bertilsson, Inger Fridegren och Annette 
Rosengren  
Suppleanter som har ytterligare ett år mandattid är Karin Ovefelt 
 

9. Val av två revisorer samt suppleanter för dessa  
Till revisorer valdes Dan Elisson och Ingrid Underskog. 
Till revisorssuppleanter valdes Bo Lännevall och Annika Norling. 
 

10. Val av tre ledamöter i valberedningen varav en sammankallande 
Mötet valde Rune Underskog, Göte Österman och Lars Thillman till valberedningen. 
Sammankallande är Rune Underskog, 
 

11. Information och avrapportering från andra sammanslutningar där föreningen representerats 
 
Länna kyrkbys kultur- och miljöstiftelse – Maggan har deltagit i möte 
 

• Nya gärdsgårdar ska uppföras av typ. Roslagsgärdsgård  
• Länna kyrkbys kultur- och miljöstiftelse sponsrar 5000 kronor till vår jubileumsbok 

 
Ängsö rådet    

• Inget Nytt 
 
 

12. Behandling av styrelsens förslag och information från styrelsen 
 
Styrelsen har inga förslag att presentera vid detta möte. 
 
Övrig information från styrelsen: 

• Sportfiskarna har gjort klart fisktrappan vid bron.  Vid arbetet blev det skador på ängen 
och därför har nysådd av gräs har gjorts och samt kontroll av ängen till våren  

• Reperation av kvarnen bl. a byte av bjälkar, arbetet påbörjas i april 2024 och ska vara 
klar i juni 

• Kvarstående rödfärgning av kvarnen ska göras 
 

• Julmarknad 2 december. Planeringsmöte 28 november kl. 18,30 i missionskyrkan för de 
som vill vara med och hjälpa till. Idag är det 21 anmälda utställare.  

 
• Jubileumtidsskrift 2025 med anledning av föreningens 100 års jubileum. Material ska 

vara inne senast januari 2024. Bilder och material lämnas till Arne Norefors 
Skriften blir på ca 120 sidor 

 
 

13. Övriga frågor 
Inga övriga frågor inkom. 

 
Avtackning gjordes av avgående styrelseledamöter Rune Underskog, Mikael Andersson och Sune 
Gustavsson (ej närvarande)  och Ann-Marie Johansson valberedningen.  
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Mötet avslutades och deltagarna bjöds på kaffe med dopp innan Tommy Eriksson berättade om 
spännande människoöden i Bergshamra från äldre tid. 
 
 
 

Protokollet justeras: 
 
 
 

_______________________________  _______________________________
    
Åsa Starck   Bengt Norling 
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Protokoll styrelsemöte Länna hembygdsförening 9 januari 
2024 

 DAGORDNING 

1. Föregående styrelseprotokoll
• Kunskap om stadgar, Annette gå igenom stadgarna och utbildar styrelsen om viktiga punkter

samt eventuellt uppdaterar stadgarna. Kvarstår till nästa dagordning.
• Grillkväll – Åke, Claes och Jonas har förslag på att vi bjuder in alla sponsorer till grillkväll.

Förslaget bifalls. Claes tar huvudansvar. Vi beslutar och återkommer med datum. Beslut: att
skjuta på grillkvällen till våren.

• Midsommarängen: Byalaget äger ängen. Vi ska under hösten ta fram ett arrendeavtal som
förslag för att byalaget ska kunna ta ställning på sitt möte i december. Maggan har skickat in
en motion till Byalaget. LHBFs representant är Annette. Rapport från Maggan: 50 år var för
länge, Thomas Underskog skulle kika på avtal och tid, troligen klart till nästa möte.

• Löparö: Peter undrar var på vår hemsida vi ska lägga upp länken om Löparö. Han kikar också
på möjligheterna att lägga upp Åke Södermans ljudfiler. Peter jobbar vidare med frågan.

• Bergshamradagen 25 maj: Fråga från Ingrid Underskog: Ska vi vara med nästa år och är det
någon som vill vara med i planeringsgruppen? Karin går med i planeringsgruppen. 29 januari
är nästa möte. Vår insats kommer att vara att hålla öppet och att Maggan guidar en
byvandring.

• Kvarnen: Bengt Norling har åtagit sig att fixa lite med utställningarna i kvarnen. Belysning i
kvarnen Micke och Bengt kikar på det till våren.

• Visit Roslagen: Claes föreslår att vi ska prata med Visit Roslagen om det är så att de har
bussresor i Roslagen och att de i så fall skulle kunna göra ett stopp på Kvarngården.
Information har gått ut att kommunen avslutar samarbetet med Visit Roslagen så vad som
händer med bussresorna är frågan. Micke K kollar upp vad som händer, detta påverkar ju
även den annonsering vi gjort via dem gällande konstnärsveckor mm.

• Lännasmycket: smycket saknar koppling till hembygdsföreningen. Maggan har pratat med
Britt-Marie Tegenborg som ska ta upp det i kyrkan och höra om de kan köpa de smycken vi
har för att i sin tur sälja dem.

• Gärdsgårdsreparation. Arne kollar upp vad som behöver göras och vem som kan åtgärda.
Arne har kollat med Bosse Bodin som kan vara med och fixa. Ska vara klart före midsommar.
Åke kollar med Aje Yttergård ang. material.

• Sportfiskarnas arbete i forsen och ängen. Arbetet är klart och det har blivit fint i forsen. Dock
har det åsamkats stora skador på midsommarängen. Ny inspektion i vår för att se hur pass
ängen har återhämtat sig.
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• Utställning Löparö – Susanne Ribbing har skickat ett mail till LHBF ang. en utställning hon 
erbjuder sig att sätta upp i mjölnarstugan i vår. Utställningen omfattar bilder från när hennes 
pappa monterade ner en lada på Löparö och flyttat till Löparöasken. Återkommer i vår. 

• Ordföranden Vettershaga vänner – har erbjudit sig att hålla byvandring i Vettershaga. 
Återkommer om det i vår.  

• Konstnärsveckorna: Micke kommer att skicka ut brevet som går till tidigare utställare och där 
berätta att han avgått. Micke har meddelat att han inte har skickat ut brevet och inte 
kommer att göra. 
 
 

Föregående protokoll justeras härmed. 
 
2. Ekonomi    

Inger redovisade i korthet ekonomin, bilaga längst ner i protokollet.  
Inger har också ställt samman åtgång av varor i caféet för sommaren och för julmarknaden. 
Mycket bra underlag inför kommande års inköp. 
Tidigare beslut att öppna ett ytterligare konto skjuts på framtiden då det efter kontakt med 
banken krävdes en alldeles för komplex hantering med större antal dokument som ska skickas in 
signerade, bl a protokoll.   
 

3. IT/Kommunikation/hemsida/Facebook 
Peter, hemsidan. Annette, Facebook.  
Åtkomst e-posten – uppgifter om telefonnummer i säkerhetsinställningarna ändras så att 
godkännandenotis går till Peter och Annette. Peter ansvarar för att det blir gjort. 
 

4. Underhåll- & renoveringsbehov 
 
Åtgärder vid Kvarngården 
Laga vattenrännan – Claes, Åke, Micke K och Håkan. Görs under året. Håkan ansvarar. 
Grusa vid grillplatsen – Åke, Micke K och Håkan ansvarar. Inget behov av göra detta för 
närvarande, görs vid behov under våren. 
Kvarnen – större delen målad av Claes, Maggan, Karin samt Magnus Fredriksson. Kvarstående 
målning görs under våren. 
Rensa saker som inte behöver vara i mjölnarstugan – Maggan ansvarar tillsammans med Lotta. 
Väggen som vetter mot kvarnhjulet är i dåligt skick och behöver åtgärdas. Mjölnarstugans 
långsida, till vänster om entrédörren, har panel i dåligt skick som behöver bytas ut. Ligger i 
vårdplanen. 
Scenhuset – spacklat och slipat av Inger. Målning kvarstår. Maggan ordnar inköp av vit färg.  
Uppstöttning av kvarnmekaniken – projektet ska startas senast före 1 mars och klart sista maj i 
enlighet med krav för bidraget. Micke ansvarar. 
Gräsmattan på midsommarängen – Åke ansvarar för uppföljning att den återställs. 
 

5. Lännabygden 2023 
Ylva har sammanställt de texter som kommit och Maggan har skickat ut till styrelsen för 
synnpunkter. 
Innehåll: Issjö (det som inte kommer med i jubileumsboken, Arne pratar med Mats), byggen som 
genomförts (Micke K), Grevinnans Rå (Håkan och Arne). Fisktrappan (föreningen). Ett antal äldre 
bilder som Göte tagit fram inkl. texter.  
 

6. Jubileumsskriften 
Hur många ex ska vi beställa? Har prisuppgift för bok om 150 sidor 275 kr/bok i färgtryck men 
dock för hur många böcker det priset gäller? Maggan undersöker vidare. 
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Vi har fått ett bidrag om 5 000 kr från Länna kyrkbys Kultur- och Miljöstiftelse.  
Håller på att samla ihop förslag på kapitel, letar bilder. Arne skriver om utvecklingen av Länna 
under 100 år, bland annat befolknings- och jordbruksutveckling. Landar på någonstans mellan 
100-150 sidor. De tänker sig också lägga till en litteraturförteckning. Nästa möte 23 januari. 
Titel på boken? Förslag på namn på boken Lännabygden IV.  
Bokrelease höstmötet 2025. Inger kollar i höst om det finns bidrag att söka för boken. 
Beslut:  
- att vi trycker upp 200 ex.  
- att Björn Ring gör arbetet med layouten till en kostnad om max 10 000 kr. 

 
 
7. Framtidsplaner för Kvarngården 

Vi ska arbeta för att skapa arbetsgrupper för t ex köket, där fler än styrelsemedlemmar deltar. Vi 
behöver verka för fler engagerar sig så att inte allt hänger på styrelsen. 
Köket – Karin ansvarig och försöker värva några nya medarbetare till gruppen. Förslag: Kerstin 
Bergåse och Ann Lundmark.  
 

8. Övriga frågor 
 
• Verktygsbod – Claes tar hand om att göra om det gamla dasset till verktygsbod (verktygen 

från skåpet i Mjölnarstugan).  
• Soptunnorna – kan stå kvar hela året Claes och Maggan tar hand om tömning.  
• Dasstunnor – Maggan och Claes fortsätter att ta hand om dessa. 
• Förslag ansvar julmarknaden resp. midsommar – de som har hand om olika serveringar 

mm ska ha hand om aktiviteterna "från början till slut". 
• Ljusslingor julmarknaden – Åke har tre nya ljusslingor. Flera av de gamla ljusslingorna har 

gått sönder. Behöver förstärka de nya. Vem tar ansvar? Micke ansvarar. 
• Avloppet i köket har frusit och behöver åtgärdas. Micke ansvarar. 
• Ansvarsfördelning/roller styrelsen 2024  

Ordförande – Maggan 
Vice ordförande – Micke  
Kassör – Inger 
Sekreterare – Annette 
Vice sekreterare – Håkan 
Gräsklippning 2024: Åke pratar med Kent om gräsklippning 

• Nästa möte:  13 februari kl. 18.30, digitalt via Teams eller fysiskt hemma hos Peter. 
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Nästa styrelsemöte och kalendarium 
Nästa styrelsemöte: 13 februari kl. 18.30 fysiskt hos Peter. 
Styrelsemöten under våren: 19 mars kl. 18.30 fysiskt hos Karin, 23 april kl. 18.30 fysiskt hos Inger. 
Klistermöte: 23 april kl. 17.00 i Mjölnarstugan. 
Vårmöte: 19 maj kl. 13.00 vid Kvarngården. 
Bergshamradagen: 25 maj. 
Arbetsdag: 1 juni kl. 10.00-14.00. 
 
Ansvarsfördelning och arbetsgrupper 2024  
 
Fastigheten 
Byggrupp: Inger (sammankallande) Åke, Claes, Håkan, och Micke K. 
Vårdplan och löpande kontroll: Micke och Inger. 
Arbetsdagar: Clas ansvarig 
Gräsmattor: Kent Johansson (trimning, gräsklippning med hjälp av Claes och Åke). 
Dasset: Maggan och Claes. 
Museum i Kvarngården: Pelle (guidning), Micke K pratar med Pelle för att gå bredvid och lära upp sig 
inom guidning. Lotta och Maggan (iordningsställande Mjölnarstugan). En fundering för framtiden är 
att ordna QR-koder med info.    
Kök/café: Karin (sammankallande) och Inger.  
Inköp: Inger sköter alla inköp till köket förutom glassen som Åke sköter.  
 
Ekonomi och Administration 
Ekonomi/administration: Inger (ansvarig) och Maggan. 
Enkäter: Lotta A 
STIM: Peter 
 
Trycksaker 
Lännabygden: Maggan (sammankallande), Arne, Janne Larsson. 
Jubileumsboken: Maggan (sammankallande), Göte Österman, Arne Norefors, Tommy Eriksson och 
Rune Underskog.  
 
Marknadsföring 
Information/marknadsföring Facebook/Hemsida: Annette FB och Peter hemsida.  
Marknadsföring i tidningar: Åke (Norrtälje tidning), Micke K (Visit Roslagen)  
Sponsorer: Åke och Micke K (jagar sponsorer), Inger (skickar fakturor)  
 
Evenemang 
Midsommar: Maggan (sammankallande), Inger, Peter, Karin, Lotta och Berit Eriksson. Lotta hanterar 
lunchen och Åke handlar in lunchen. 
Julmarknad: Peter (sammankallande), Lotta, Arne, Maggan, Åke, Claes och Håkan. 
Konstnärsveckor: Inger (sammankallande och bokning), Maggan, Peter och Annette. Värdskapet 
fördelas bland styrelsen under sommaren.  
Kulturarvsdagen: Maggan (sammankallande), Peter och Håkan. Maggan ansvarar för kontakt med 
Marita. 
Övriga program och uthyrning av lokal: Inger (bokning, öppning/låsning), Micke K är backup för 
öppning/låsning. 
Bergshamradagen 25 maj: Karin (sammankallande). 
 
Representation andra föreningar 
Ängsörådet: Maggan 
Länna Kyrkbys kultur- och miljöstiftelse: Maggan  
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Verksamhetsberättelse Länna hembygdsförening 2023 
  
Styrelse för 2023 
 
Ordförande:  Margaretha Israelson 
Ledamöter:  Mikael Andersson, vice ordförande  

Inger Fridegren, kassör  
Annette Rosengren, sekreterare 
Håkan Österman, ledamot 
Åke Bertilsson, ledamot 
Peter Bergåse, ledamot 

Suppleanter: Rune Underskog, Mikael Källström, Per E Johansson och Karin Ovefelt 
Revisorer: Ingrid Underskog och Dan-Åke Elisson 
Ersättare: Bo Lännevall och Annika Norling 
Valberedning: Ann-Marie Hassbring-Johansson, sammankallande, Sune Gustavsson och  

Lars Thillman 
  
Föreningen hade vid årets slut 350 betalande medlemmar. 
Räkenskaper och bokslut för år 2023 redovisas separat. 
Styrelsen har under året haft nio protokollförda styrelsemöten. 
 
Föreningsmöten 
 

Vårmötet hölls den 21 maj på Kvarngården. Efter sedvanlig mötesförhandling berättade Kjell 
Färnkvist om de band som Åke Söderman spelat in. Dessa band har nu Kjell digitaliserat och vi har 
lagt upp dem så att de går att nå via hemsidan.  
Höstmötet hölls den 29 oktober i Missionskyrkan i Bergshamra. Efter mötet berättade Tommy 
Eriksson om tre personers historia i äldre tider i Bergshamra. 
 
Verksamheter 
 
Föreningen anordnade traditionsenligt midsommarfirande med ca 2 000 besökare.  
 
Under sommaren anordnades sex konstnärsveckor. Dessa var mycket välbesökta, man tittade på 
konst och fikade – föreningsmedlemmar hade bakat allt fikabröd som fanns till försäljning. 
Årets utställare var: Barbro Ekstrand, Kerstin Johansson, Marie Kardell, Åsa Kardell, Eva Karlsson, Ilva 
Moen Pålsson, Cecilia Andersson, Jessica Riddersholm, Jessica Alm, Berit Eriksson, Kirsti Lindkvist, 
Ann-Kristin Borgström, Jenny Dahlkar, Karolina Kaplan, Erik Söderström, Evelina Minotta, Ingegerd 
Olsen Pettersson, John Waldolf, Åsa Starck, Memea Mohlin, Christina Bengtsson, Tove Lindén och 
Wynja Lindman. 
 
I augusti anordnades en musikkväll med Cajsa & Friends. 
 
Den 9 september var det Kulturarvsdagen och vi hade caféet öppet och vi visade upp olika hantverk 
såsom vävning, knyppling, spinning och pärlarbeten. Vi hade också underhållning av Anders Elisson 
som sjöng o spelade skillingtryck. 
 
Den 2 december anordnades en mycket välbesökt julmarknad där 23 utställare deltog och för barnen 
fanns ponnyridning och tomte som kom på besök. Musiker fanns på plats i Mjölnarstugan och 
spelade julmusik för besökare som fikade i caféet.  
 
Norrtälje sportfiskare har åtgärdat ett vandringshinder i Bergshamraån invid Kvarngården.  



 

 

Kvarnfallet, som det kallas, har för de flesta arter skapat ett vandringshinder. Öringen 
har alltid kommit förbi och vid vissa vattenföringar har även en del gäddor kunnat ta sig förbi. Men 
den övre delen av fallet har haft en brant fallhöjd och fåran har varit smal. Under hösten har 
Norrtälje sportfiskare vi med hjälp av kranbil tillfört fyra lastbilsflak med sten och block och därmed i 
höjt åbotten och fördelat fallhöjden mer jämt över hela sträckan. Det här gör att fisken nu kan ta sig 
förbi. 
 
Vi har producerat och gett ut vår årliga tidning Lännabygden.  
 
Sponsorer 
 

Under året har följande företag sponsrat föreningen:  
A Lundbergs El Service HB, Bergshamra Bygg & Anläggning AB, Bergshamra Macken AB, Bergshamra 
Måleri, C24 Byggkompaniet, Bergshamra Varv AB, Bergshamra Åkeri, Beteendekompetens Karin 
Ovefelt, Borgströms Rörservice AB, Bygg och Montage L. Hermansson,  Hantverkar’n i Roslagen AB, 
Fredrik Thors Rör AB, HB Roslagens Skogshantering, Janssons Markiser AB, Kais El & Tele, 
Däckpartner/Kronholms Bil & Gummi HB, Källströms fastighetsservice, Nils Schönbergs Bygg och 
Fastighetsservice, Norrtälje Elteknik AB, Rotorschakt AB och Thillmans Bilverkstad Eftr. AB  
 
Jubileumsbok 
 
Arbetet inför att ge ut en Jubileumsskrift år 2025 då föreningen firar 100-årsjubileum har startat. I 
gruppen ingår Arne Norefors, Göte Österman, Rune Underskog, Tommy Eriksson och Margaretha 
Israelson. Beräknad utgivning hösten 2025. 
 
Underhåll 
 

• Ny ingång till scenhuset med en bredare dörr har iordningställts för de besökare som är 
funktionshindrade och t ex har svårt att gå i trappor eller har rullator 

• Ny toalett anpassade för besökare med funktionshinder har byggts 
• Golv och tak vid förvaringen av marknadsstånden har iordningställts 
• Färdigmålat fönstren i Mjölnarstugan 
• Målat hängrännor 
• Målat Scenhusets väggar 
• Nytt staket över ”bron ” bakom det gamla dasset 
• Markis har satts upp över serveringsluckan 
• Nya gardiner satts upp i mjölnarstugan 

 
Under de två arbets-/städdagarna deltog ett större antal medlemmar. Det ansades buskar, räfsades 
löv och klipptes grönska. Det vardagliga underhållet såsom klippning av gräsytorna har skötts av Kent 
Johansson och Claes Hamne har trimmat gräskanter och sågat ner sly. Under året har flera av 
medlemmarna i föreningen deltagit och arbetat för att göra Kvarngården och dess miljö så 
inbjudande som möjligt. 
 
 
/Styrelsen 
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